
Zápisnica zo zasadnutia výboru Slovenskej 
angiologickej spoločnosti (S.A.S.) 

Dátum: 21.09.2022, 17.30 hod.  Miesto: Hotel Partizán, Tále 

Zúčastnení:  

Doc. MUDr. Juraj Maďarič, PhD., MPH – prezident S.A.S. SLS 

členovia výboru: MUDr. Ewald Ambrózy, PhD., Doc. MUDr. Denisa Čelovská, PhD, MUDr. Katarína 
Dostálová, PhD. MPH, MUDr. Andrej Džupina, PhD., MBA, MUDr. Dáša Kmecová, PhD, MUDr. Miroslav 
Širila, MUDr. Ivar Vacula, PhD.  

členovia dozornej rady: MUDr. Eva Bojdová, MUDr. Ľubomír Fľak, PhD, MUDr. Iveta Kopalová 

ospravedlnili sa: MUDr. Štefan Pataky 

zapisovateľ: MUDr. Ľ. Fľak, PhD 

Program: 

Privítanie účastníkov prezidentom S.A.S., predstavenie programu schôdze výboru a následne jeho 
schválenie. 

Body programu:     1) Otvorenie 

2) XXX. kongres SAS SLS (22.-24.9.2022)

3) Prehľad stavu aktivít SAS -MZ SR

4) Rôzne

K bodu programu č.2: XXX. kongres SAS SLS (22.-24.9.2022) 

Prezident SAS prezentoval pripravený program kongresu- ostali tradičné bloky, ale zároveň sa pridali 
nové – „Pediatrický pacient v ambulancii angiológa“ či blok „Z podaní ÚDZS“. Celkovo 21 blokov, 6 
s podporou firiem. Súčasťou budú 2 workshopy (skleroterapia žíl a pletyzmografia). Predstavený 
program   spoločenského večera - odovzdanie ocenení pre prof. Carpentiera a Dr.Dostálovú 
a ďakovného listu pre Dr.Bzdúchovú (ktorá sa ospravedlnila). Počas spoločenského večera odoznejú 
slávnostné príhovory- ospravedlnil sa prof. Šefránek. Predstavení boli zahraniční hostia (prof. 
Carpentier, prof.Pecscvarady a prof. Heiss) + pozvaní hostia z ČR a SR.  

Informácia, že aj tento ročník kongresu má 2 generálnych partnerov (Servier, Alfasigma), informácia 
o ďalších partneroch. Došlo k zrušeniu sprievodnej akcie pre výhrady zo strany sponzorov – nemožnosť
firiem prispieť na „neodborný program“. Do budúcna bude potrebné doriešiť organizovanie
sprievodných akcií.



K bodu programu č.3:  Prehľad stavu aktivít S.A.S. -MZ SR  

3.1. Optimalizácia siete nemocníc: Doc.Maďarič informoval, o rokovaniach a následných 
schvaľovacích procesoch v Odborných prac. skupinách pre „kategorizáciu ústavnej zdravotnej 
starostlivosti“ a to v „PS pre vaskulárne intervencie“ a „PS pre neinvazívnu liečbu KV ochorení“. 
Pracovné skupiny vypracovali materiály, ktoré následne posudzovala komisia na MZ SR.  

a. Plán MZSR je, aby nemocnice boli rozdelené do 5 úrovní: komunitné, regionálne, 
komplexné (krajské nemocnice), koncové (3-4 špecializované ústavy v SR) a národné 
(jedinečná – napr. transplantácie srdca). Z hľadiska angiológie je schválený návrh, aby 
nemocnice úrovne 3 mali povinnosť mať angiológa s úväzkom 1,0 a odporúča sa mať 
lôžkové angiologické oddelenie. Nemocnice úrovne 2 by museli mať zazmluvneného 
angiológa s úväzkom 0,5. Nemocnice 4. úrovne (KV ústavy) by mali povinnosť mať 
lôžkové angiologické oddelenia s angio JIS v súlade s koncepciou odboru angiológia. 
Zároveň je v tomto návrhu uvedené aj potrebné špeciálne materiálno-technické 
vybavenie a výkony pre jednotlivé úrovne.  

b. V programe Vaskulárnych intervencií sa rokovaniami so Slovenskou rádiologickou 
spoločnosťou a MZSR dospelo ku kompromisu, podľa ktorého vaskulárne a aortálne 
intervencie vykonáva aj angiológ s CPČ Intervenčná angiológia, ktorého znenie je na 
MZSR už odovzdané, avšak neurointervencie majú byť vykonávané len lekárom 
s certifikátom z CPČ Intervenčná rádiológia. Doc. Maďarič priblížil náročnosť rokovaní 
a veľmi zložité hľadanie kompromisov so Slovenskou rádiologickou spoločnosťou.  

 
3.2. Sekcia zdravia MZ SR: Doc. Maďarič informoval, že do pripomienkového konania sa dostal 

Minimálny štandard pre ŠŠP v odbore angiológia a CPČ intervenčná angiológia, ako aj návrh 
vyhlášky pre angiologický stacionár.  
 

3.3. Štandardné dg a th postupy: prezident SAS informoval o počte zverejnených (7) a neukončených 
(4) postupov. Dr. Vacula na  túto tému poznamenal, že ŠDTP naberajú na vážnosti a môžu byť 
dôležitým bodom vo fungovaní angiologických ambulancii/oddelení a pri rokovaní s poisťovňami 
či revíznymi lekármi, preto je dôležité mať čo najviac odovzdaných postupov. Doc.Maďarič 
preverí dokedy bola možnosť odovzdať zatiaľ nedokončené postupy a odporučil dopracovať 
a odovzdať ich v čo najkratšom termíne.    

 
3.4. Odborná pracovná skupina  C pre KV systém (zástupca SAS Dr.Vacula): informoval o zlepšení 

fungovania tejto PS, hoci niektoré materiály na schválenie prichádzajú neskoro. Prezentoval 
prehľad schválených zmien, napr. uvoľnenie preskripcie ezetimibu/statínov. Ako negatívum 
uviedol, že zatiaľ nebola podpora poisťovní otvoriť rokovanie o žiadosti SAS k zmene indikačných 
obmedzení pre NOAK. Doc.Maďarič informoval, že sa snažil o získanie podpory SKS k tejto téme.   

 
3.5. Žiadosť MZSR o nomináciu členov do kategorizačných rád, komisií a PS: Doc.Maďarič informoval 

o tejto žiadosti a uviedol návrhy SAS zaslané na SLS: prac sk G (kompresná terapia): prof. 
Štvrtinová, Dr.Ambrózy, Dr. Šumaj. Prac sk  A,H (obväzový materiál): Dr.Kmecová, kategorizačná 
komisia pre ŠZM: Dr.Širila    

K bodu programu č.4:  Rôzne 

4.1. Hospodárenie SAS. Prezentované boli výsledky hospodárenia SAS. Počiatočný stav k 1.1.2021 
49.980, Eur, k 31.12.2021 58.674, Eur, predbežný výsledok hospodárenie k 31.7.2022 58.200. Celkovo 
za rok 2021 príjmy  prevyšovali výdavky. 



4.2. Plán aktivít s účasťou SAS. 8-th Congress of the ESVM(8.-10.10.2022), Kongres SSVPL 13.-
15.10.2022 Bellevue Horný Smokovec, 49. angiologické dny ČAS (2/2023), 25. kongres cievnej chirurgie 
(4/23), nie je definitívne rozhodnuté o organizovaní Angio dňa NUSCH a Angio dňa LF UK, 29.ČS angio 
sympózium, XXXI.kongres SAS 14.-16.9.2023 (Tále), 9-th congress ESVM 9/23 Francúzsko.  

Doc. Maďarič informoval, že výbor ESVM zvažuje zmenu konceptu organizácie kongresov ESVM 
a organizovanie výročného kongresu na stabilnom mieste (možno Miláno) s cieľom stabilizácie 
štruktúry a kvality tohto kongresu ako aj lepšieho zviditeľnenia značky ESVM. 

4.3. Zmena revíznych pravidiel VšZP pre špec.odbor angiológia. Viacerí členovia výboru boli 
informovaní Dr.Tomusom o zmene revíznych pravidiel VšZP a výbor S.A.S. bol touto cestou požiadaný 
o vyjadrenie, diskusia členov výboru prebehla v uplynulých dňoch formou email komunikácie ako aj 
per rollam hlasovanie o vyjadrení výboru S.A.S. SLS. Dr.Tomus informoval o liste riaditeľky sekretariátu 
ASL SR, ktorá požiadala o preverenie, či nový revízny postup bol s lekármi - angiológmi prerokovaný. 
Na základe tohto podnetu Dr.Džupina, ako hlavný odborník MZSR pre angiológiu zaslal list vedeniu 
VšZP so zásadnými pripomienkami, kde  uviedol, že nové obmedzenia by mohli viesť k ohrozeniu 
zdravia pacientov. Zároveň Dr. Vacula vypracoval odpoveď výboru SAS, ktorá bola zaslaná 
Dr.Tomusovi. 

4.4. Zároveň Dr.Vacula bol oslovený Dr.Tomusom so žiadosťou o reakciu výboru SAS na neuznávanie 
viacnásobného vykazovania kódu 5743. Tento postup sa už v minulosti pripomienkoval, avšak bez 
odozvy. Výbor sa zhodol, že vzhľadom na to, že celkovo je hradenie výkonov/USG angiológom na 
dobrej úrovni, nie je vhodné zo strany výboru otvárať diskusiu s VšZP na túto parciálnu tému. 
V priebehu diskusie členov výboru odznelo, že výbor SAS sa má vyjadrovať k odborným otázkam, ale 
do finančno-právnych vzťahov medzi súkromným lekárom-angiológom a poisťovňou by S.A.S. nemala 
zasahovať. Dr. Vacula dodal, že veľkou pomocou pri rokovaní/vyjednávaní podmienok môžu byť 
schválené ŠDTP, čo opäť zdôrazňuje potrebu dokončenia rozpracovaných postupov.   

4.5. Aktuality v cievnej medicíne:   Doc. Maďarič prezentoval doterajšie príspevky (celkovo 32, t.j. cca 
1/mesiac). Ide nie len odborne pozitívnu aktivitu veľmi dobre vnímanú členmi S.A.S., ale aj o zdroj 
príjmu pre SAS. Navrhol znížiť finančnú odmenu pre prispievateľa z 300 na 200 EURO a ušetrené 
peniaze použiť na podporu/ocenenie aktívnej publikačnej aktivity v oblasti angiológie – napr. súťaž 
o najlepšiu publikáciu vo Vaskulárnej medicíne..., odmena pre 1.autora..., odmena za publikáciu 
v impaktovaných časopisoch...,pridelenie dotácie na  granty a vedecké úlohy. S týmto súhlasil 
Dr.Vacula – aby SAS podporovala postgraduálnu, ale možno i pregraduálnu prípravu v angiológii. Toto 
finančné motivovanie podporila i Doc. Čelovská – stimul pre nových autorov. Doc.Maďarič navrhol 
vypracovanie materiálu/návrhu ako by mohla SAS podporiť mladých angiológov, ved prácu v angiológii. 

4.6. Ocenenie sestry za významný prínos v rozvoji ošetrovateľstva v angiológii: Doc.Maďarič navrhol, 
že od budúceho kongresu by mohlo byť takéto oceňovanie, hoci môže byť ťažké definovať a vybrať 
konkrétnu sestru. Dr.Dostálová navrhla zlepšiť spoluprácu so sesterskou sekciou prakt.lekárov a bude 
hľadať cesty na zlepšenie spolupráce s komorou sestier. Spoločne zhoda na tom, že prácu sestry treba 
oceniť a podporiť účasť na kongresoch SAS. 

4.7. Miesto organizovania budúcich kongresov S.A.S. SLS: Doc.Maďarič opakovane otvoril diskusiu 
o zmene miesta konania kongresu SAS. Dôvodom sú nízke ubytovacie kapacity i malé výstavné 
priestory v hoteli Partizán a aktuálne významné zvyšovanie ceny zo strany Hotela Partizán (ubytovanie, 
prenájom pristorov...). Prezentovaný bol návrh zmeny na Hotel Patria Štrbské Pleso, kde je viac izieb 
(+ viac možností ubytovania v okolí) a zároveň nižšia cena za ubytovanie a prenájom priestorov, nová 
druhá konferenčná sála. Zmena by prichádzala do úvahy od roku 2024. Dr.Ambrózy navrhol aj možnosť 
organizovania kongresu v Piešťanoch, kde je podľa neho dobré kongresové centrum, ktoré by mohlo 



vyhovovať potrebám kongresu SAS. Doc.Maďarič uviedol a dal na zváženie aj striedanie každý druhý 
rok organizovania kongresu v Bratislave a v Partizáne resp. v Patrii. Uľahčilo by to aj pritiahnutie 
zahraničných hostí. O týchto možnostiach sa bude rokovať na nasledujúcich schôdzach výboru SAS.  

Termín ďalšej schôdze výboru SAS: 7.12.2022 o 14. hod, buď prezenčne - zasadacia miestnosť Kl. 
kardiológie a angiológie NUSCH Bratislava  

Doc. MUDr. Juraj Maďarič, PhD., MPH.        MUDr. I.Vacula, PhD. 

            prezident S.A.S. SLS   vedecký sekretár S.A.S. SLS 

Doc. MUDr. D. Čelovská, PhD.       MUDr. E. Bojdová  

    viceprezident S.A.S. SLS         predseda dozornej rady S.A.S. SLS 

Tále 21.09.2022  Zapísal: MUDr. Ľubomír Fľak, PhD. 


